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ervise- ja tööminis-
ter Jevgeni Ossinovs-
ki (SDE) resoluut-
ne plaan karmista-
da piiranguid alko-
holi kättesaadavuse-
le ja reklaamile seab 
löögi alla paljud ette-
võtted, mis on pan-
dud mitmesuguste 

muudatustega aina raskemas-
se olukorda.

Ühe alkoholi kättesaada-
vuse piiramise meetmena on 
sotsiaalministeerium esitanud 
ettepaneku lõpetada napsi-
müük tanklates. Statoil Eesti 
tegevjuhi Kai Realo arvates on 
ministri plaan populistlik ega 
hakkaks oma eesmärki täitma.

«Keelamise plaan on olnud 
pikalt minister Ossinovski laual 
ja ta usub siiralt, et see on oluli-
ne meede. Seesama roheline raa-
mat, millele kogu aeg viidatakse, 
toob aga välja, et Eestis müüda-
vast alkoholist müüakse ainult 
kolm protsenti sellistes väikestes 
müügikohtades, mille alla kuu-
luvad ka tanklate juures asuvad 
mugavuspoed,» rääkis Realo.

Diislit ostetakse lätlastelt
Realo kinnitusel pole alkoho-
limüügi lõpetamine Statoilile 
kindlasti mitte saatuslik, kuid 
tema sõnul on see järjekordne 
samm konkurentsivõime hal-
vendamise poole.

«Diislikütuse müügis oleme 
varsti kaotanud transpordiette-
võtetest poole, kuna kõik, kel-
lel vähegi oidu peas, tangivad 
Lätis ja Leedus. Kui nüüd veeb-
ruaris diislikütuse aktsiisi veel 
otsa läheb, kukuvad diislikü-
tuse müügimahud Eestis dras-
tiliselt ja sellel on loomulikult 
mõju meie sissetulekutele,» sel-
gitas ta.

Realo tõdes, et kui kõik 
asjad lõpuks kokku panna, on 
olukord Eestis väga keeruli-
ne. «Kui iga aasta mõni selli-
ne uus otsus vastu võetakse, 
pole mõtet oodata, et investo-
rid oleksid huvitatud siin järjest 
juurde investeerima,» arvas ta.

Seisukohal, et tankla-

tes alkoholi müümise keeld 
ei lahenda olukorda kuidagi, 
on ka Olerexi kaubandus- ja 
toitlustusjuht Tiiu Valk, kelle 
sõnul on alkoholi liigtarvitami-
se probleem siiski mujal. «Alko-
holi müük tanklakaubanduses 
on jätkuvalt languses, kuna 
hinnad on tanklates oluliselt 
kõrgemad ja valik palju väik-
sem kui super-hüpermarketi-
tes,» selgitas ta.

Karmid reklaamipiirangud 
Saku Õlletehase juhatuse liik-
me Jaan Härmsi sõnul on 
minister Ossinovski tulnud 
välja algatusega, mis teeb Ees-
tist absoluutselt kõige radikaal-
sema reklaamiseadusega riigi 
Euroopas.

«Igasugused ettevõtlusvaba-
dust piiravad algatused, mille-
ga minister Ossinovski on prae-
gu välja tulnud, annavad väga 
selge majandusliku löögi mit-
mele Eesti ettevõtlussektorile 
ja tuhandetele töökohtadele,» 
ütles Härms.

Juhatuse liige ei pea sel-
list regulatsiooni karmistamist 
põhjendatuks. «Ja seda olukor-
ras, kus alkoholitarbimine on 
aastaid olnud stabiilses langu-
ses ning eri meetmete mõjul 
jõudnud valitsuse enda kehtes-
tatud soovitusliku eesmärgi-
ni,» selgitas ta. Härmsi sõnul on 
tähelepanuväärne, et sedasama 
eelnõu kritiseerisid veel pelgalt 
aasta eest väga teravalt prae-
gused valitsuse liikmed Urmas 
Reinsalu (IRL) ja Sven Sester 
(IRL), kellest viimane heitis 
ette, et eelnõus kavandatud pii-
rangud peavad olema proport-
sionaalsed ning eelnõu ei sisal-
da selget mõjude analüüsi.

Kanal 2 juhi Urmas Oru 
arvates on Eesti riigil alkoho-
lireklaamist palju põnevamaid 
teemasid, mille tulemusel saaks 
ühiskond hoopis rohkem kas-
vada. «Alkoholivastane võitlus 
on ilmselt linnukese pärast teh-
tav asi. Tean, et sotsid on seda 
kogu aeg teemaks pidanud, ja ju 
siis on praegu olukord selline, et 

neil õnnestub teema kuidagi ära 
realiseerida,» arvas Oru.

Ossinovski on hinnanud 
alkoholitootjate ja erakanalite 
reklaamimahuks umbes miljon 
eurot, mida on ministri kinni-
tusel võimalik sotsiaalkampaa-
niatega kompenseerida. Kanal 
2 juhi sõnul ei ole see arv aga 
tegelikult nii väike. «Praegu on 
jutt lauskeelamisest ning män-
gu tulevad ka ajalehed ja kogu 
muu meedia ning siis kindlas-
ti see summa ka kasvab,» rää-
kis Oru.

Samas peab telekanali juht 
sotsiaalkampaaniatega alko-
holireklaamist saamata jäänud 
tulu kompenseerimist põne-
vaks ideeks, mis tuleks kindlas-
ti järele proovida. «Telejaamad 
ja ringhäälingute liit on tükk 
aega rääkinud, et kui seos alko-
holitarbimise kasvuga on riigi 
arust nii üks ühele, siis tuleks 
proovida, kas see 1–2-miljonine 
reklaamipanus viib tõesti olu-
korrani, kus keegi enam alko-
holi ei tarvita,» märkis Oru.
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Tallinnas vähenes 
Keskerakonna toetus
Keskerakonna toetus on Tallinnas oktoobriga 
võrreldes veerandi võrra vähenenud ning teis-
te erakondade toetus kasvanud, selgub uurin-
gufirma Kantar Emor novembri lõpus BNSi tel-
limusel tehtud uuringust. Kui oktoobris toetas 
Keskerakonda pealinnas 40,2 protsenti vasta-
nutest, siis novembri lõpus oli uue peaministri 
partei toetus Tallinnas 29,0 protsenti. Reformi-
erakonna toetus oli Tallinnas novembris tõus-
nud 23 protsendini, võrreldes oktoobri keskpai-
ga 18,2 protsendiga. BNS

Suri tantsija Elonna Spriit
1. detsembril lahkus meie seast tantsija ja tant-
supedagoog Elonna Spriit. Spriit lõpetas Lenin-
gradi koreograafiakooli, tantsis Estonias, oli fil-
harmoonias estraaditantsija ja pedagoog ning 
juhatas omaloodud estraaditantsustuudiot. 
Teatrirollide kõrval esines varietees ning oli ka 
ansambli Laine tantsija, mis tagas talle suu-
re populaarsuse Nõukogude Liidus. Spriidi loo-
mingut on käsitletud Manfred Vainokivi doku-
mentaalfilmis «Punane varietee». kultuur.posti-
mees.ee

Kaitseliidu ülema esindusauto 
on Volkswagen Touareg
Kaitseliit soetas ülemale riigihanke kaudu esin-
dusautoks Volkswagen Touaregi, mille liisin-
gumakse on koos hoolduste ja kindlustuste-
ga 1172 eurot kuus. Kaitseliidu pressiesinda-
ja Tanel Rütman ütles ERRile, et hankele tehti 
kolm pakkumist ja võitis Swedbank Liising AS 
Volkswagen Touaregiga, mis oli ka soodsaim 
pakkumine. Kogu lepingu väärtus on koos käi-
bemaksuga 56 243 eurot. ERR

SDE uurib, kas «Savisaare 
protsess» on valimisreklaam
Tallinna linnavolikogu SDE fraktsioon peab 
võimalikuks, et Tallinna Televisiooni eetris 
olnud seriaali «Savisaare protsess» saab käsit-
leda ebaseadusliku annetusena. «Tegemist on 
linna raha eest vändatud Edgar Savisaare pro-
pagandafilmiga,» ütles ERRile SDE fraktsioo-
ni esimees Anto Liivat. Tallinna linnapea kohu-
seid täitev Taavi Aas on öelnud, et «Savisaare 
protsessi» rahastas Tallinna Televisioon oma-
teenitud rahaga. ERR

Viljandis juhtus 
ränk tööõnnetus
Neljapäeval juhtus Vil-
jandis angaari katuse 
paigaldamisel ränk õn-
netus: töömees kuk-
kus katuselt kümme-
konna meetri kõrgu-
selt betoonpõrandale. 
Kiirabi viis raskes sei-
sus kannatanu ära. 
Sakala

Eesti veok 
sattus ränka 
avariisse
Norras Mo i Rana linna 
lähedal põrkasid nelja-
päeval kokku Eesti et-
tevõtte Expressveod 
OÜ veok ja sõiduauto, 
mis oli sõitnud vastas-
suunavööndisse. Huk-
kus kaks sõiduautos 
olnud inimest. PM

7000 
euro eest tellis EAS oma maine 
uuringu.

Seni on tanklad müünud alkoholi, sotsiaalministeeriumi ettepanek on see ära keelata.  foto: mihkel maripuu
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